
S novým školním rokem se v obou velkých hrádeckých školách dokon-
čují další dva stavební projekty, které navazují na rekonstrukce nastar-
tované v předchozích letech. A další vize, jak využít potenciál hrádeckých 
školních budov a vylepšit jejich prostředí, se přetavují do projektů. 
„Budeme hledat možnosti spolufinancování z různých dotačních pro-
gramů, aby se připravené projekty postupně mohly realizovat,“ říká 
starosta města Josef Horinka. 

V budově Základní školy Lidická probíhá od začátku prázdnin  
rekonstrukce tělocvičny. Až se děti vrátí na hodiny tělocviku, zacvičí 
si na podlaze, která se nyní pokládá zcela nová, včetně několika kon-
strukčních vrstev. Nové bude také obložení stěn a výmalba. Výměnou 
projdou všechny slaboproudé i silnoproudé rozvody. Počítá se i s ob-
novou části nářadí. Projekt zahrnuje i opravu a rozšíření sociálního  
zázemí tělocvičny, tedy toalet, sprchové kabinky a úklidové komory. 
Nedílnou součástí je i zázemí s nově opravenou šatnou a vybavením 

v podobě šatních skříněk a úložných prostor. Rekonstrukce tělocvičny 
je spolufinancována z finančních prostředků Ministerstva pro místní 
rozvoj, podprogramu: Podpora obcí s 3001–10 000 obyva teli a dotač-
ního titulu Podpora obnovy sportovní infrastruktury. Práce provádí 
společnost Profil Plus, s. r. o., která nabídla cenu bezmála 2,240 mil. Kč. 
Téměř 1,3 mil. Kč dostane město formou dotace zpět. 

V budově Základní školy T. G. Masaryka se letos stavělo v jídelním 
pavilonu. Stará vzduchotechnika už pomalu dosloužila a byla kom-
pletně vyměněna. Pod kuchyní je umístěna nová strojovna zahrnující 
i rekuperační a chladící jednotku, předělaly se rozvody a digestoře 
pro odtah nad varnými zařízeními. Vzduchotechnika je zavedena i do 
jídelny. I tady město čerpá podporu, tentokrát z Operačního progra -
mu životní prostředí. Zaskázku na základě výběrového řízení realizuje 
firma AirPlus, spol. s r. o., za bezmála 4,249 mil. Kč. Operační program 
přispěje 70 procenty.                  Pokračování na straně 4 

Ve školách pokračuje modernizace

 
Kluziště bude mít novou podobu 
Na místě ledové plochy s provizorním 
zastřešením v budoucnu vznikne moderní 
stavba.
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Koncerty v Schubertově vile 
Zpěvačka Milli Janatková byla první, kdo se 
představil divákům v zahradě Schubertovy 
vily.
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Ohlédnutí za slavnostmi 
Hrádecké slavnosti a Bartolomějská pouť se 
po roce opět mohly konat v tradiční podobě. 
I přes nepřízeň počasí přilákaly tisíce lidí.
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Informace z radnice 
Usnesení rady města 
18. schůze rady města 
Rada města na svém 18. jednání (1. mimořádném), konaném dne  
30. června 2021, mimo jiné: 
— vzala na vědomí Výroční zprávu o činnosti a výsledcích hospoda-

ření společnosti Kristýna, a. s., za rok 2020 
— vzala na vědomí Zprávu dozorčí rady společnosti Kristýna, a. s., za 

rok 2020 
— neschválila účetní závěrku společnosti Kristýna, a. s., sestavenou  

k 31. 12. 2020, kdy společnost dosáhla kladného hospodářského 
výsledku (zisku) ve výši 2 717 685,53 Kč 

— neschválila rozdělení zisku ve výši 2 717 685,53 Kč na příděl do  
rezervního fondu ve výši 190 238 Kč a převod do nerozděleného 
zisku minulých let ve výši 2 527 447,53 Kč 

— požadovala stanovisko nezávislého auditora k účetní závěrce Kris-
týna, a. s., za r. 2020. 

 
19. schůze rady města 
Rada města na svém 19. jednání, konaném dne 14. července 2021, 
mimo jiné: 
— souhlasila s přijetím finančního daru ve výši 71 708 Kč na úhradu 

obědů pro 13 žáků Základní školy T. G. Masaryka, od společnosti 
WOMEN FOR WOMEN, o. p. s. 

— schválila čerpání rezervního fondu organizace MŠ Oldřichovská  
v celkové maximální výši 32 202 Kč na pokrytí úhrady dodavatelské 
faktury za nákup elektrické škrabky na brambory do školní kuchyně 

— schválila čerpání rezervního fondu organizace ZŠ a MŠ Loučná  

v celkové maximální výši 140 366 Kč na pořízení vybavení gastro-
nomického zařízení do školní výdejny 

— schválila čerpání rezervního fondu organizace ZŠ a MŠ Loučná ve 
výši 30 % podílu celkových způsobilých výdajů projektu, a to část-
kou 22 542 Kč na pořízení kompenzační pomůcky Rezonanční  
kolébka, která bude pořízena v rámci programu Libereckého kraje 
„Podpora kompenzačních pomůcek pro žáky s podpůrným opatře-
ním“ 

— schválila plnění veřejné zakázky s názvem: „Rampa DPS – Žitavská“, 
a to výrobu, montáž konstrukce rampy a zábradlí, dodání a mon-
táž pochozích roštů podlahy rampy k objektu DPS Žitavská, sub-
jektem: Kovovýroba Peřina, s. r. o., Hrádek nad Nisou, za celkovou 
cenu 366 920,40 Kč s DPH  

— schválila přidělení zakázky na zajištění TDI a KOOBOZP, na akci: 
„Instalace systému nuceného větrání s rekuperací do kuchyně  
a jídelny budovy ZŠ T. G. M. v Hrádku nad Nisou“, společnosti 
Energy Benefit Centre, a. s., Praha 6 – Petřiny, za nabídkovou cenu 
139 150 Kč s DPH 

— schválila přidělení zakázky na výrobu a dodávku osvětlení na akci 
s názvem „Rekonstrukce elektroinstalací 1. np a 1. pp, Městský 
úřad Hrádek nad Nisou“, firmě Esagono, s. r. o., Praha 2, za nabíd-
kovou cenu 294 214,53 Kč vč. DPH. 

 
20. schůze rady města 
Rada města na svém 20. jednání, konaném dne 28. července 2021, 
mimo jiné: 
— schválila přijetí dotace z Dotačního fondu Libereckého kraje, Pro-

gramu 1.1: Podpora jednotek požární ochrany obcí Libereckého 
kraje na projekt „Pořízení 3 ks radiostanic pro JSDHO Hrádek nad. 
Nisou“ ve výši 76 630 Kč a zajištěném spolufinancování ve výši  
76 631 Kč 

— schválila přijetí dotace z Dotačního fondu Libereckého kraje, Pro-
gramu 1.1: Podpora jednotek požární ochrany obcí Libereckého 
kraje na projekt „Obnova 8 ks zásahových obleků pro JSDHO Hrá-
dek n. N.“ ve výši 88 176 Kč a zajištěném spolufinancování ve výši 
88 176 Kč 

— schválila přijetí dotace z Dotačního fondu Libereckého kraje, Pro-
gramu 8. 6: Podpora retence vody v krajině na projekt „Tvorba  
mokřadních biotopů v k. ú. Loučná“ ve výši 1 000 000 Kč a zajiště-
ném spolufinancování ve výši 16 730 497 Kč 

— schválila poskytnutí dotace z rozpočtu města žadateli panu D. M. 
ve výši 25 000 Kč na úhradu nákladů spojených s přípravou festi-
valu „Shotgun 2021“ 

— schválila vítězného uchazeče (dodavatele) veřejné zakázky s ná-
zvem „Pořízení 3 ks radiostanic pro JSDHO, Hrádek n. N.“, a to  
Pramacom Prague, spol. s r. o., Praha 6, za celkovou cenu  
29 155,40 Kč vč. DPH 

— schválila vítězného uchazeče (dodavatele) veřejné zakázky s názvem 
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léto se chýlí ke konci a to naše, Hrádecké, bylo bohaté na kulturní  
a společenské akce. Však jim v tomto čísle věnujeme hned několik 
stran. Připomeňte si s námi nejen Hrádecké slavnosti, ale i komornější 
akce, jako koncert v Schubertově vile nebo festiválek na Uhelné. 
Máme radost z toho, že o nich můžeme psát. Ještě větší radost ovšem 
mají pořadatelé z toho, že na ně chodíme. Nezbývá než doufat, že 
nám to vydrží. Úvodním tématem tohoto čísla jsou investiční akce na 
našich hrádeckých školách. Začaly už před prázdninami a některé  
budou pokračovat i během prvních měsíců nového školního roku.  
V článku se dozvíte, na jaká vylepšení se děti i učitelé mohou těšit. 
Novou éru má před sebou rekreační areál Kristýna. Od 1. září městskou 

společnost vede nová správní rada. Plány má velké, jak se bude dařit 
jejich naplnění, ukáže čas. S Kristýnou souvisí i článek na straně 6.  
Přečtete si o pozemku u Pragovky, který město koupilo s cílem vybu-
dovat tady adekvátní parkoviště pro návštěvníky našeho hrádeckého 
jezera. A zajímavým tématem je i městské kluziště, které v budoucnu 
dozná změn. Projekt je na samém začátku, první studie už je ale na 
světě a dává tušit, že Hrádek bude mít další stavbu, na kterou může 
být pyšný. Přejeme školákům, ať si školní rok užijí v lavicích mezi ka-
marády, a nám všem, ať je nadcházející podzim příznivější než ten 
loňský.  

Za redakční tým Věra Baumgartnerová

Vážení čtenáři HRÁDECKA,  
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Volby do  
PS Parlamentu ČR  
 
Ve dnech 8. a 9. října 2021 se uskuteční volby do Poslanecké  
sněmovny Parlamentu České republiky, informujeme tedy o počtu 
a sídlech volebních okrsků: 

 
 
OVK Sídlo okrsku 

 
1 Klub mládeže, Komenského 632, Hrádek nad Nisou 
2 Mateřská škola, Liberecká 607, Hrádek nad Nisou 
3 Schubertova vila, Václavská 471, Hrádek nad Nisou 
4 Základní škola, Donínská 244, Donín, Hrádek nad Nisou 
5 Základní škola a Mateřská škola, Hartavská 220, Loučná, 

Hrádek nad Nisou 
6 Hasičská zbrojnice, Dolní Sedlo 99, Hrádek nad Nisou 
7 Osadní výbor, Dolní Suchá 134, Hrádek nad Nisou 
8 Mateřská škola, Václavice 327, Hrádek nad Nisou 
9 Restaurace u Zvoníčků, Oldřichov na Hranicích 127, 

Hrádek nad Nisou 

 
Hlasovací lístky voliči obdrží prostřednictvím České pošty, a to  
nejpozději 3 dny přede dnem voleb. Pokud volič hlasovací lístky 
neobdrží, může si je vyzvednout na Městském úřadě, na správním 
a sociálním odboru, nebo si je vyžádat přímo ve volební místnosti. 

Volič, který nebude moci volit ve volebním okrsku, v jehož stá-
lém seznamu, popř. zvláštním seznamu je zapsán, může požádat 
o vydání voličského průkazu – bližší informace volič obdrží na 
Městském úřadě, na správním a sociálním odboru. 

Jaroslava Šalátová,  
vedoucí správního a sociálního odboru

„Dodavatel zásahových obleků pro JSDHO Hrádek nad Nisou“,  
a to PROBO-NB, s. r. o., Nový Bor, za celkovou cenu 168 195 Kč  
vč. DPH 

— schválila plnění veřejné zakázky s názvem: „Zeleň v ulici Liberecká, 
Hrádek nad Nisou – garáže a palisády“ subjektu OK GARDEN,  
s. r. o., Praha 4, za celkovou cenu 470 984,51 Kč vč. DPH 

— schválila uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo na akci s názvem 
„Silnice III/2716 Hrádek nad Nisou, ul. Liberecká – Oprava komu-
nikace a výstavba chodníku ul. Liberecká, Hrádek nad Nisou“,  
jehož předmětem je specifikace nepředvídatelných víceprací a mé-
něprací, kdy celková cena díla bude navýšena o 517 565,46 Kč  
s DPH a prodloužení termínu realizace stavby o nejvýše 56 dní,  
tj. stavba bude dokončena nejpozději do 15. 10. 2021 

— schválila vítězného účastníka (dodavatele) veřejné zakázky s ná-
zvem „Obnova tělocvičny včetně sociálního zařízení ZŠ Lidická – 
Hrádek nad Nisou“, a to firmu Profil Plus, Dlouhý Most, za celko-
vou cenu 1 850 657,65 Kč bez DPH  

— schválila přidělení veřejné zakázky s názvem „Rekonstrukce bývalé 
budovy celnice pro účely OCP v Hrádku nad Nisou“ vítěznému 
uchazeči, a to firmě EMH stavební CZ, s. r. o., Praha 8, s celkovou 
nabídkovou cenou 9 935 378,55 Kč bez DPH. 

 
21. schůze rady města 
Rada města na svém 21. jednání, konaném dne 18. srpna 2021, mimo 
jiné: 
— schválila spolufinancování projektu Kooperační síť „Kvetoucí louky“ 

v rámci programu INTERREG V-A Česká republika – Polsko, 4. výzvy 
pro individuální projekty – prioritní osa 4, ve výši 10 % celkových 
způsobilých výdajů 64 899,36 eur 

— schválila plnění veřejné zakázky s názvem „Oprava fasády průčelí 
budovy městského hřbitova v Hrádku nad Nisou“, subjektem Po-
zemní stavitelství, s. r. o., Liberec, za celkovou cenu 453 750 Kč  
s DPH  

— neschválila převzetí mostu ev. č. 2712-1a náležící na komunikaci 
III/2712 Bílý Kostel – Václavice (Přes Pekařku) do majetku města. 

 
22. schůze rady města 
Rada města na svém 22. jednání, konaném dne 25. srpna 2021, mimo 
jiné: 
— schválila „Dohodu o úhradě vynaložených nákladů“ ve výši  

94 579,43 Kč vyplývající z nutné změny – usazení střídaček Spor-
tovního areálu městského fotbalového stadionu v souladu se 
smlouvou o nájmu nebytových prostor s FK SLOVAN Hrádek nad 
Nisou 1910, z. s. 

 
23. schůze rady města 
Rada města na svém 23. jednání (2. mimořádném), konaném dne  
25. srpna 2021, mimo jiné: 
— schválila jmenování výkonného člena správní rady společnosti Kris-

týna, a. s., a to p. Miroslava Součka. Dále schválila členy správní 
rady společnosti Kristýna, a. s., a to p. Tomáše Prokopa, p. Stani-
slava Dvořana, p. Jiřího Paseku a p. Jiřího Zdražila, a schválila s výše 
jmenovanými uzavření smlouvy o výkonu funkce. 

 
 

Ze zasedání zastupitelstva města 
7. zasedání zastupitelstva města 
Zastupitelstvo města na svém 7. zasedání (1. mimořádném), kona-
ném dne 7. července 2021, mimo jiné: 
— schválilo poskytnutí finanční pomoci obcím zasaženým přírodní 

pohromou, a to ve výši: 100 000 Městysi Moravská Nová Ves,  
100 000 Kč obci Lužice, 100 000 Kč obci Hrušky, 100 000 Kč obci 
Mikulčice a 50 tisíc obci Kryry. 

8. zasedání zastupitelstva města 
Zastupitelstvo města na svém 8. zasedání (1. mimořádném), kona-
ném dne 25. srpna 2021, mimo jiné: 
— souhlasilo s předloženým rozvojovým záměrem města, pracovně 

označovaným jako „Areál u Sokolovny a Park Legionářská“, který 
byl prezentovaný formou studie, a schválila k dalšímu rozpracování 
studii od zhotovitele záměru: Projektový ateliér David, s. r. o. 

— schválilo poskytnutí finančního daru ve výši 50 000 Kč obci Loben-
dava na likvidaci následků po zasažení území obce přírodní pohro-
mou 

— schválilo změnu stanov obchodní společnosti Kristýna, a. s., se síd-
lem Hrádek nad Nisou 

— schválilo uzavření smlouvy o spolupráci a realizaci stavby „LI 020 157 
Hrádek nad Nisou, ČOV – intenzifikace a zkapacitnění“ se společ-
ností Severočeská vodárenská společnost, a. s., Teplice, za pod-
mínek financování stavby ze strany Města Hrádek nad Nisou ve 
výši 23 % nákladů, formou rozložení splátek do 4 let s tím, že vy-
pořádání bude řešeno formou příplatku mimo základní kapitál jako 
akcionáře Města Hrádku nad Nisou a výše uvedenou společností.

Příští řádné zasedání Zastupitelstva města se bude konat  
29. září 2021 od 17 hodin v multifunkčním sále Brány Trojzemí.
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Ve školách pokračuje modernizace
Dokončení ze strany 1 
V budově ZŠ a MŠ Loučná je dokončována stavba výtahu, přisaze-
ného k jižní fasádě školy. Ten nahradí už nevyhovující schodolez.  
I tady město využilo program IROP, takže na výtah za 2,6 mil. Kč při-
dává z rozpočtu jen necelých 300 000 Kč. 

Během prázdnin se v budově ZŠ a MŠ Loučná navíc velmi rychle 
upravovalo sociální zázemí, aby se do školky vešlo další oddělení. Při 
letošním zápise do prvních tříd totiž nebývale velký počet rodičů  
požádal o odklad školní docházky pro své dítě. V důsledku toho se 
neuvolnila místa ve školkách a na dvě desítky dětí se nepodařilo do 
školek umístit. Díky bleskovému navýšení kapacity MŠ v Loučné je nyní 
zájem o hrádecké školky pokrytý. 

A jak se zmíněnými vizemi? Nejblíže k realizaci má rekonstrukce 
prostor po bývalé posilovně v ZŠ Lidická. Vznikne zde odborná tech-
nická dílna. Bude moderně vybavená z dotačních prostředků, které 
získala škola. Projekt už čeká jen na stavební povolení a počítá se  
s tím, že bude realizován v tomto školním roce z městského rozpočtu. 
Připravena je i projektová dokumentace na rekonstrukci učeben  
v ZŠ Lidická, na které zatím nedošlo v rámci předchozích projektů. 
Rada města odsouhlasila zhotovení projektové dokumentace na ves-
tavbu do podkroví ZŠ Lidická, čímž by škola získala další prostory, kte-
rých se jí nyní nedostává. 

Vestavba do podkroví je ostatně naplánována do všech školních bu-
dov. Nejdále jsou plány v budově ZŠ T. G. Masaryka, kde už je vydáno 
i stavební povolení. Tady mají pod střechou vzniknout hlavně ateliéry 
pro výtvarné i hudební obory základní umělecké školy. Zároveň se 
zpracovává projektová dokumentace pro rekonstrukci původní budovy 
České školy včetně tělocvičny. 

Rekonstrukce interiérů budov včetně půdních vestaveb se projek-
tuje i pro obě menší školy – tedy ZŠ a MŠ Loučná a ZŠ Donín, kde by 
pod střechou měly vzniknout odborné učebny a zázemí pro učitele. 

Plány jsou tedy veliké. Zkušenost z posledních let je ale taková, že 
štěstí přeje připraveným, a když jsou připravené projekty, lze rychle 
reagovat při otevření vhodných dotačních titulů. -vš- 

 
Projekt „Obnova tělocvičny včetně sociálního zařízení ZŠ Lidická, Hrá-
dek nad Nisou“ je realizován za přispění prostředků státního rozpočtu 
ČR z programu Ministerstva pro místní rozvoj. 

 
Instalace systému nuceného větrání s rekuperací do kuchyně a jídelny 
budovy ZŠ T. G. Masaryka v Hrádku nad Nisou je spolufinancována  
z Operačního programu Životní prostředí. 

 
Projekt „Modernizace ZŠ Loučná Hrádek nad Nisou“ je spolufinanco-
ván Evropskou unií prostřednictvím Integrovaného regionálního ope-
račního programu.

Cesta do Bílého Kostela je pro 
cyklisty bezpečnější 

 
Frekventovaný úsek cyklostezky Odra–Nisa z Liberce do Hrádku n. N. 
vede z větší části mimo silnice nebo po komunikacích, kde se cyklisté  
s autem potkají jen občas. Výjimkou byl úsek z Bílého Kostela do Cho-
tyně, kde museli jezdit podél řeky po silnici s poměrně hustým provozem.  

Vloni na podzim začala stavba 800 metrů dlouhého úseku cyklo -
stezky mezi Gronovkou a Bílým Kostelem. Nyní už po ní cyklisté jezdí. 
Z Chotyně ke Gronovce se dostanou po cestě s převážně šotolinovým 
povrchem. Nový úsek s asfaltovým povrchem začíná převýšením, kte-
rým překonává oblouk kolem areálu Gronovky, vzápětí klesá zpět  
k vodě a podél náhonu pokračuje k bývalému jezu. Tady asfaltový po-
vrch končí, ale i tak lze pokračovat bez výraznějšího převýšení až do 
Bílého Kostela po staré zpevněné cestě. Když vše dobře půjde, bude 
v příštím roce i tento úsek vyasfaltován.  -vš-

Cena Města Hrádek nad 
Nisou pro rok 2021 

 
Dovolujeme si vás upozornit, že na Odbor dotací, rozvoje města  
a kultury můžete zasílat své návrhy na udělení Ceny Města Hrádek 
nad Nisou pro rok 2021. 

Cenu Města Hrádek nad Nisou uděluje Zastupitelstvo města 
Hrádek nad Nisou na základě návrhu jako ocenění za dlouhodobý 
přínos či výjimečné aktivity a počiny v nejrůznějších oblastech, 
které významně přispěly k rozvoji a reprezentaci města nebo k dob-
rému životu obyvatel. Ocenění může být navrženému kandidátovi 
uděleno také za mimořádné počiny spojené s osobním hrdinstvím 
a odvahou. 

Návrhy mohou podávat občané i spolky či jiné právnické osoby 
osobně na Odboru dotací, rozvoje města a kultury, případně v po-
datelně Městského úřadu v Hrádku nad Nisou nebo elektronicky 
na e-mailovou adresu davidova@muhradek.cz. Termín odevzdání 
návrhů je do 7. října 2021. 

Návrh musí obsahovat jméno a příjmení navrhovaného kandi-
dáta, název právnické osoby nebo kolektivu, adresu bydliště nebo 
sídla navrhovaného kandidáta, obor činnosti, resp. oblast, v níž je 
udělení ceny města kandidátu navrhováno, podrobné zdůvodnění 
nominace a identifikaci s kontaktem a podpisem navrhovatele. 

Z kandidátů bude vybírat Zastupitelstvo města Hrádek nad  
Nisou dne 20. 10. 2021. 

 
Ocenění bude předáno v den státního svátku  
28. října 2021.
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Zastupitelé dali zelenou přestavbě kluziště
Městské kluziště využíváme v Hrádku nad Nisou od roku 2012. Naši 
nejmenší se na něm učí své první skluzy na nožích, bruslí tady školáci 
i teenageři, stejně jako jejich rodiče nebo prarodiče, a amatérští ho-
kejisté si to tu rozdávají při přátelských mačích. Ledová plocha zkrátka 
baví a každou zimu je o bruslení zájem. Kluziště provozuje Jednota 
Orel, za výrazného přispění města.  

Už nějakou dobu se diskutuje o vylepšení zázemí pro všechny nad-
šené bruslaře. Zastupitelé měli téma zimního stadionu v průběhu  
posledních let několikrát na programu svého jednání. Projednávala 
se rekonstrukce stávající plochy, výměna technologie, oprava zastře-
šení, a dokonce i možnost stavby zcela nového stadionu na jiném 
místě ve městě. Výstavba takového sportoviště je ovšem záležitost  
několika desítek milionů, další peníze stojí jeho provoz a údržba, při-
čemž komerční využití, které by zajistilo alespoň nějakou návratnost, 
je ve městě naší velikosti v porovnání se skutečnými náklady zanedba-
telné. Doposud se tak všechna vylepšení realizovala na stávající ploše.  

V minulém roce se ale otevřela možnost žádat o dotace z programu 
Národní sportovní agentury, která vypisuje programy na výstavbu  
nových sportovišť. Otázka, zda postavit kluziště nové, moderní, s veš-
kerým potřebným zázemím, se tak opět dostala na program. Poté, co 
zastupitelé záměr postavit nové kluziště na stávajícím místě posvětili, 
daly se věci do pohybu a na srpnovém jednání už mohli vidět první 
studie možného řešení. Předložené návrhy, kromě samotné ledové 
plochy a potřebného zázemí pro technologii chlazení, pamatují také 
na šatny, převlékárny, prostor pro prodej občerstvení, v jednom se 
objevila dokonce galerie s barem a malou tribunou. Při hlasování  
o návrhu, podle kterého se nové kluziště postaví, rozhodovalo více 
faktorů. Mimo jiné také jeho začlenění do stávající zástavby, výška  
a mohutnost celé stavby a v neposlední řadě i celkový vzhled. Vítězný 
návrh se nyní vrací k dopracování, projektanti do něj zahrnou poža-
davky a změny, které vzešly z diskuze. Jedním z bodů je například  
i možnost umístění fotovoltaické elektrárny na střechu objektu, která 
by částečně pokryla dodávky energií nutné k provozu. Zastupitelé se 
přepracovaným návrhem budou znovu zabývat na některém z příš-
tích jednání. Po jeho schválení se začne pracovat na kompletní doku-
mentaci potřebné k zahájení stavby. Teprve potom také budeme znát 
celkové náklady. Pokud bude město úspěšné se žádostí o dotaci, mo-
hou se obyvatelé města těšit na nové moderní sportoviště.  

Věra Baumgartnerová

Parkování na Kristýně během parných dnů letní sezóny je adrenali-
nový zážitek. Nejen pro ty, kdo chtějí u vody strávit den a přijedou 
autem, ale i pro ty, kteří tudy jen projíždějí nebo procházejí. Kapacita 
parkoviště na Severu se naplní během brzkých ranních hodin, stejně 
tak je tomu i na parkovišti na Jihu, které patří soukromému majiteli. 
Těm, kdo přijedou později, pak nezbývá než parkovat, kdekoliv je to 
jen trochu možné. Často je to i na místech, která k tomu nejsou určená. 
V nejexponovanějších dnech auta stojí podél silnice téměř až do 
města. Chodci jsou tak vytlačeni více do vozovky a v provozu, jaký  
v létě kolem Kristýny panuje, často dochází k nebezpečným situacím. 

Když mají řidiči štěstí a přijedou mezi prvními, zaparkují na place 
před bývalou Pragovkou. Ten se hojně využívá i v době mimo sezónu. 
Málokdo ale ví, že je to jen díky benevolenci majitele, protože až do-
nedávna tento prostor byl součástí výrobního areálu, tedy soukromý 
a nikoli veřejný. Možnostmi parkování na Kristýně se vedení města už 
několikrát zabývalo. Pozemků, kde by se adekvátní parkoviště dalo 
zřídit, ale není mnoho. Radnice proto vyvolala jednání s majitelem 
pozemků u Pragovky a došlo k dohodě. Během léta se tak město Hrá-
dek nad Nisou stalo vlastníkem pozemků o celkové výměře kolem  
13 tisíc m2 zahrnujících parkoviště, prostor bývalé kolárny i velkou část 

zarostlého prostoru za nimi až k hranici soukromého parkoviště na 
Jihu. Prvním krokem na cestě za lepším parkováním na Kristýně bude 
zvelebení současné asfaltové plochy. Následně dojde k vypracování 
studie, která nastíní možnosti vybudování parkoviště i na zarostlé části 
pozemku.     Věra Baumgartnerová

Město koupilo parkoviště před bývalou  
Pragovkou
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Rekreační areál Kristýna čekají změny. S koncem srpna skončilo sou-
časné vedení společnosti a od 1. září 2021 funguje městská společnost 
pod vedením novým. Události, které tomu předcházely, vyvolaly ve 
městě řadu spekulací, a proto jsme oslovili starostu města Josefa Ho-
rinku, aby nám celé dění kolem Kristýny objasnil.  
Všechno začalo už v loňském roce, kdy vedení města inicio -
valo velký kontrolní audit hospodaření akciové společnosti 
Kristýna. Co vás k tomu vedlo? 
Já osobně mám za sebou nepřenositelnou zkušenost z jedné krajské 
společnosti, kde se podobnou kontrolou zjistily nedostatky ve způ-
sobu hospodaření, ne zcela fungující kontrolní mechanismy a tak 
dále. Proto jsem už v září minulého roku mluvil na Zastupitelstvu  
o tom, že by nebylo špatné postupně zkontrolovat všechny městské 
firmy a organizace, zda tady máme všechno v pořádku. Za nešťastné 
považuji to, že auditorská firma mohla z kapacitních důvodů začít  
s kontrolou až v prosinci, navíc vše vyšlo na dobu mezi svátky, což 
vzbudilo pochopitelně velké emoce. Usnesením Rady města byla ob-
jednána kontrola hospodaření společnosti Kristýna za uplynulé tři 
roky, tedy 2020, 2019 a 2018.  
Po kolika letech se takový audit dělal a kdo doteď hospoda-
ření Kristýny kontroloval? 
Vše bylo o vzájemné důvěře. Kristýna měla svého poradce, vedení 
města dostávalo účetní uzávěrky, ze kterých bylo patrné, že společ-
nost je v plusu, popřípadě v letech, kdy hodně investovala, jen v ne-
patrném mínusu. S takovým obratem, jaký Kristýna, a. s., má, není  
povinnost pravidelného auditu. Ve své novodobé historii tak audito-
vaná nikdy nebyla.  
Kristýna je městská společnost, kdy město je jediným vlast-
níkem, není to trochu kontraproduktivní posílat kontrolu 
sám na sebe? 
Právě naopak. Ono se říká „důvěřuj, ale prověřuj“. To si myslím, že je 
jedno z hesel, které v dnešní době funguje víc než kdy jindy. Histo-
ricky, už za mých předchůdců, bylo vše nastavené tak, že představen-
stvo tvořili lidé z vítězné části zastupitelstva a dozorčí rada se pře-
nechávala opozici. Což za současného stavu, kdy máme výrazně  
většinové zastupitelstvo, se ukazuje jako poměrně nepraktické. Přeci 
jen když se něco má vyčítat nebo řešit nepříjemnosti, je to se „svými“ 
lidmi složitější, než s těmi cizími, kdy můžete jinak komunikovat a po-
dobně. Celá řada věcí dlouhodobě fungovala, teď se ale ukázalo, že 
to možná nebylo úplně správně.  
Co ukázal audit a jaká byla reakce vedení Kristýny a samot-
ného města jakožto vlastníka společnosti? 
Poukázal na některé nesrovnalosti v účetnictví, které možná měly být 

nastavené jinak, něco se týkalo odpisů, ale tahle otázka je spíše na 
účetního a ekonoma, což já úplně nejsem. Bývalé představenstvo se 
s výsledkem zprávy o kontrole hospodaření úplně neztotožnilo.  
Napsalo k ní komentář, kde se snažilo vytýkací body zprávy vysvětlit, 
auditor k tomu poté napsal své stanovisko. Město se ovšem nechtělo 
pouštět do řetězce stanovisek ke stanoviskům, takže máme zprávu  
o výsledku hospodaření, stanovisko a pohled členů představenstva 
Kristýna, a. s., a závěrečnou zprávu auditora. Město zprávu samo-
zřejmě muselo řešit, konzultovali jsme jí s dalšími nezávislými auditory 
a právníky, nicméně ještě v průběhu načítání zprávy, konzultací a pro-
bíhajících dialogů, postupně celé představenstvo Kristýny, a. s.,  
rezignovalo. Stáli jsme tak před rozhodnutím, zda budeme hledat 
nové vedení v tom starém systému, nebo se vydáme úplně jinou ces-
tou. Po vyhodnocení a na doporučení odborníků se město rozhodlo 
pro nový způsob správy Kristýny.  
V čem spočívá největší změna?  
Největší změna spočívá v tom, že společnost povede jediná správní 
rada, namísto dosavadního představenstva a dozorčí rady. Správní 
rada je pětičlenná, a v té je pouze jediný zástupce města, resp. člen 
Rady města, který je zároveň předsedou společnosti. Ostatní členové 
jsou odborníci z oblasti korporátu, sportovní činnosti a dalších. Vý-
konným členem správní rady je pak, dá se říci, „ředitel Kristýny“, který 
bude fakticky areál Kristýny a její běžný provoz řídit na každodenní 
bázi.   
Jen doplním, že Zastupitelstvo na srpnovém jednání už 
schválilo nové stanovy společnosti a Rada města následně 
zvolila nové členy správní rady a výkonného ředitele. Co 
především si od této změny slibujete? 
Slibujeme si především nový náboj. Kristýna šla dlouho v zaběhnutých 
kolejích, a ono když něco trvá dlouho, a to vnímám i sám na sobě, 
není to úplně ideální. Slibujeme si řadu inovací, modernizaci rezer-
vačních systémů, parkovacích systémů… souvisí to i s účetními sy-
stémy a podobně. Věřím, že nové vedení Kristýny přinese nový vítr, 
celou řadu věcí změní, ale nebude to o tom, že by chtěli měnit úplně 
všechno. Protože celá řada věcí je tam nastavená správně a Kristýna 
fungovala dobře. Takže je snaha o nějaký restart Kristýny a změnu, 
ale také o zachování toho, co se v minulosti podařilo.  
Medailonek nového ředitele nabízíme, čtenáři se tak s ním 
mohou seznámit, ale zajímá mě, jak jste ho vybírali, a proč 
padla volba zrovna na něj? 
Celá řada lidí se mě ptala, jestli bylo výběrové řízení. Výběrové řízení 
nebylo, v takovéto společnosti není dané zákonem, na rozdíl například 
od školských zařízení, pečovatelské služby a podobně. Důvod, proč 
jsme ředitele vybírali přímo, byl především časový. Nastalou situaci, 
kdy rezignovalo celé představenstvo, bylo nutné řešit v řádech týdnů. 
Hledali jsme odborníka se zkušenostmi, který má něco za sebou a kte-
rého alespoň trochu známe. Volba tedy padla na Miroslava Součka  
a jsem rád, že naši nabídku přijal.  
Nový ředitel Miroslav Souček už vedení města nastínil, ja-
kým směrem se chce vydat. Souzní jeho plány a vize s těmi, 
které má město? 
Nový ředitel Kristýny má obrovské zkušenosti v oboru cestovního  
ruchu a ubytovacích služeb, 10 let řídil liberecký hotel Zlatý lev, byl 
manažerem resortu Dolní Morava i dalších podobných organizací.  
Ví, jak to chodí, už naznačil, co je podle něj potřeba řešit na Kristýně 
hned, co může nějaký čas počkat a podobně. Že by nás chtěl zahltit 
nějakými stomilionovými projekty, to zatím v plánu určitě nemá. Já 
jsem velmi rád, že i on Kristýnu vnímá umírněně, vidí, co je potřeba 
skutečně změnit hned v té vnitřní struktuře, co v té vnější a tak dále. 
To, že by hned chtěl jednou tak velké parkoviště, hotel s kapacitou 
500 lůžek a další, to nenastalo a věřím, že ani nenastane. Zatím ty 
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Správcem a ředitelem rekreačního areálu Kristýna byl Ing. Radek Petr 
více než 18 let. Za dobu jeho působení se Kristýna proměnila v jeden 
z nejnavštěvovanějších areálů v kraji, který vyhledávají návštěvníci  
z celé republiky. Takto se ohlíží za uplynulými 18 lety:  

„Jsem rád, že jsem i já dostal prostor ke shrnutí mého působení na 
Kristýně.“  

„S rodiči jsem jezdil na Kristýnu od roku 1981. Vlastníma rukama  
a na vlastní náklady tehdy parta asi dvaceti nadšenců začala přetvářet 
skládku a vybudovala malý kemp Kristýnka, v zadní části rekreačního 
areálu Kristýna. Moji rodiče tam dodnes jezdí a mají zde umístěný ka-
ravan. Proto jsem byl v roce 2003 šťastný, že jsem dostal možnost 
tento areál spravovat. Mojí výhodou byla znalost vnitřních vztahů  
v areálu. Byl jsem v té době neznámý „cizinec“ z Liberce, který znal 
pouze Martina Půtu z různých volejbalových klání. Za těch více než 
18 let jsem se vždy snažil posouvat úroveň kempu co nejvýš, aby byl 
konkurence schopný a poplatný moderní době. Myslím si, že se mi 

to i částečně povedlo. Samozřejmě s kolegy z představenstva i dozorčí 
rady, kteří se na všem vždy podíleli. Jak říká můj kolega MUDr. Rado-
mír Sekvard, který byl v představenstvu se mnou celých 18 let: …ně-
jaký otisk jsme tam zanechali, nějaká práce je za námi vidět a určitě 
se nemáme za co stydět …“ 

„Kdo mě zná, tak dobře ví, že pro mě je, byla a vždy bude Kristýna 
srdeční záležitost. Vždy jsem se snažil pracovat podle svého nejlepšího 
vědomí a svědomí a nikdy bych neudělal nic, co by Kristýnu jakkoliv 
poškodilo.“  

„Přeji nové správní radě hodně štěstí při rozhodování o dalším smě-
řování rozvoje areálu. Mému nástupci přeji hodně nápadů a hodně 
trpělivosti při jejich realizaci.“ 

„Jsem připraven kdykoliv přispět radou, názorem či jakkoli jinak  
k dalšímu rozvoji areálu, pokud bude ze strany Města či nového  
vedení společnosti zájem.“  

Ing. Radek Petr

Výkonným členem správní rady Kristýna, a. s., který od 1. září řídí  
provoz areálu, je Ing. Miroslav Souček. Narozen v roce 1977 v Praze, 
v současnosti žije v Liberci. Od listopadu 2008 působil jako ředitel  
libereckého Clarion Grandhotel Zlatý Lev. Poté se podílel na projektu 
Dolní Morava – nejznámějším resortu pro rodiny s dětmi v ČR a pů-
sobil také jako ředitel Orea Resort Sklář v Harrachově.  

O svém novém působišti říká:  
„Kristýnu již několik let vnímám jako rozvíjející se krásné místo  

s velkým potenciálem pro relaxaci a sport, místo s krásnou přírodou 
a úžasnou vodou. Kristýna je z mého pohledu místo, na němž se 
mnohé změnilo a podařilo se realizovat, je tedy na čem stavět.  
Vidím další příležitosti a mám vizi, jak a kam by Kristýna, a. s., měla 
směřovat, aby i nadále byla chloubou Hrádku a jejích obyvatel.  
V závěru této sezóny a v měsících následujících budu pracovat na 
zhmotnění této vize, jejím dopilování a předložení správní radě  
k vyhodnocení.“                  -vb-

Správní rada společnosti Kristýna, a. s.  
(ve funkci od 1. září 2021) 

Tomáš Prokop – předseda, Miroslav Souček – výkonný člen 
Stanislav Dvořan, Jiří Paseka, Jiří Zdražil

jeho odhady a názory jsou celkem umírněné, a především město re-
spektuje.  
Pane starosto, a jak teď bude fungovat kontrola a dohled 
nad hospodařením Kristýny?  
Úkoly, které ze zprávy o výsledku kontroly hospodaření vyplynuly, pře-
nášíme na novou správní radu. Oni se s tím teď budou muset vypo-
řádat a jednotlivé nedostatky odstranit. Jak jsem zmínil v úvodu, Kris-
týna nemá zákonem danou povinnost pravidelného auditu, přesto 
jsme se dohodli, že se bude audit dělat každé dva roky. Na dva roky 
je také zvolená současná Správní rada, což je limitováno i volebním 
obdobím. Není to žádná zásadně dlouhá doba na to, něco ukázat, 
ale věřím, že když i za tak krátkou dobu členové rady ukážou, že se 
některé věci skutečně změnily, je pak velká šance, že budou zvoleni 
na další, třeba i víceleté období. To už potom může řešit nové vedení 
města, které se pochopitelně může vrátit i k původnímu modelu  
politického představenstva a opoziční dozorčí rady, pokud se se  

systémem jediné správní rady neztotožní. Celé to řídí stanovy, při-
čemž jejich nové znění současnou změnu struktury umožnilo.  
Nezbývá než novému vedení Kristýny popřát hodně energie do nové 
práce, a především výsledky, ze kterých budeme těžit hlavně my Hrá-
dečtí. Zároveň je samozřejmě na místě poděkovat dosavadnímu  
vedení Kristýny, jmenovitě ing. Radku Petrovi, MUDr. Radomíru Se-
kvardovi i Petrovi Dlouhému za jejich dlouholetou práci pro Kristýnu, 
díky nimž je areál ve stavu, v jakém je, a proto se k nám návštěvníci 
Kris týny každoročně rádi vracejí. 

Pane starosto, děkuji za rozhovor.                        Věra Baumgartnerová

Vyjádření Ing. Radka Petra, bývalého ředitele 
Kristýny

Novým ředitelem Kristýny, a. s., je  
Miroslav Souček
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Po roční odmlce se do města vrátily městské slavnosti v podobě, na 
kterou jsou všichni zvyklí. Třídenní kulturní program, hasiči se dnem 
otevřených dveří, chovatelé svou výstavou drobného zvířectva a lunapark 

na Hasičské louce. Snad jen počasí si letos oproti předchozím letům 
vyžádalo teplejší oblečení. Ale kdo sledoval předpověď počasí, ocení, 
že nakonec sprchlo jen dvakrát.  

Hrádecké slavnosti a Bartolomějská pouť

Hlavní program slavností se sice odehrává na náměstí, ale jen kousek od 
něj, v takřka komorním prostředí Chrámu Pokoje, jsou tradičně v pátek 

zahajovány. Výstava Hrádecký štětec připravená Ostrovem života se 
stala pro desítky výtvarníků z Hrádecka příležitostí představit svoji 

tvorbu. 

O pár minut později se na náměstí narážely sudy s pivem z Bogatynie, 
Žitavy a Hrádku. Ano, letos se točilo pivo Hrádečák, světlý 11° ležák, 

který můžete běžně ochutnat na Kristýně v Áčku.

Páteční večer patřil letos ostřejší hudbě. Zaujmout posluchače pod  
podiem dokázali už Dangar Six. Dvě hodiny před půlnocí je na podiu 

vystřídal R+ Members Club s řadou nejen hudebních efektů.

Letošní novinkou bylo uvedení dvou divadelních pohádek během  
svátečních dopolední. Počasí vyhnalo divadelníky do třetího poschodí 

knihovny. Na navazující dílničky se ale počasí umoudřilo.

Vzpomínáte si, že Ewa Farna už na městských slavnostech v Hrádku  
zpívala? Bylo to v roce 2007, tehdy jí bylo 14 let a na náměstí přišli 
hlavně její vrstevníci. Jsme rádi, že se do města mohla vrátit letos,  

když musel být původní termín loňského koncertu zrušen.  
A náměstí bylo skoro plné.

K sobotnímu dni otevřených dveří v hasičské zbrojnici patří  
hasičský guláš. 
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Big’O‘ Band je tradiční součástí hrádeckých slavností. Letos obstaral 
tečku za sobotním programem. 

Stejně tak ohňostroj s kulisou domů v centru města, která se mění podle 
toho, odkud jej pozorujete, je nedílnou součástí slavností. 

Nedělní poutní mše svatá. Slavíme svátek patrona města,  
sv. Bartoloměje. 

Písničkářka Kateřina Marie Tichá je letošní držitelkou ceny Anděl. A když 
už v Hrádku byla, nastoupila i do rozjetého koncertu kapely Jelen. 
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Nejdelší pouť v délce 50 km si letos vybralo jen 24 účastníků, což bylo 
pro organizátory trochu zklamáním, v průběhu dopoledne však na 
kratší trasy dorazilo dalších více než tři sta turistů. To v dnešní době 
není málo a statistiky poté již vypadaly podstatně lépe. 

Akce se může pyšnit bohatou historií, letos slaví jubileum. Turisté při 
ní vyrazili za krásami Lužických hor již po padesáté. Pochod zažil slavné 
i horší časy. Stejně tak jako hrádecká organizace Klubu českých turistů. 
V posledních letech se potýkala nejvíc s chybějícími mladšími členy. 

Na startu se objevili i členové turistického spolku ze sousední Boga -
tynie. Jejich klub v současnosti čítá přes 160 členů, pracují s dětmi  
a pravidelně vyráží na výlety především do hor. Ale na lepší časy se, 
doufejme, blýská i u nás. Letošní ročník padesátky symbolicky připra-
vili starší i noví členové. Těm druhým v klubu i organizaci pochodu 

patří budoucnost. Vypadá to na předání štafety od generace, které 
za její práci patří obdiv. Lužickou padesátku udrželi dlouholetí členové 
hrádeckého spolku i v dobách obecně menšího zájmu, ač byli mnozí 
již v úctyhodném věku. 

Mladí střádají do budoucna plány, první střípky se objevily již letos. 
Pro padesátikilometrovou trasu postavili v šest hodin ráno na náměstí 
účastníkům startovní bránu. Na rozcestí pod Popovkou pak pro děti 
připravili zvířátkovský les, kde povzbuzované srnkami a jelínky plnily 
v lese různé úkoly. Od zpestření programu si pořadatelé slibují do bu-
doucna větší zájem účastníků. 

Jako velice příjemné se již v loňském roce ukázalo přemístění cíle na 
sedelské hřiště. Možnost posezení a opékání vuřtů po ukončení pocho -
du přišla mnoha utrmáceným poutníkům opravdu vhod.                  -rs-

„Po nekonečně dlouhé době snad opět zažijeme atmosféru letního 
mejdanu. Vymeteme pavučiny z nástrojů, vyklepeme zatoulané  
kalhotky z aparatur a natěšení jako malí kluci sedneme do dodávky  
a rozjedeme se za váma,“ tak letos lákala skupina MIG 21 fanoušky 
na svou sérii letních koncertů. A přesně takové nadšení bylo z kapely 
v čele s Jiřím Macháčkem znát.  

Tak akorát zaplněná Hasičská louka zpívala spolu s kapelou známé 

hity, na řadu ale přišly i novější a nové kusy. Koncert kapely byl ales-
poň částečnou náhradou za letošní zrušené Hrádecké rockové léto.  
A tak trochu i splněným přáním mnoha lidí, aby si právě MIG 21  
v Hrádku zahrál. Z řady důvodů to při hudebním festivalu ani při slav-
nostech nikdy nevyšlo, a tak se to konečně povedlo ve zcela jiném – 
srpnovém – termínu. A stálo to za to! 

Vít Štrupl

MIG 21 přivezli energickou show
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Letošní ročník Lužické padesátky kvůli  
covidu znovu proběhl v náhradním termínu



Čas utíká, a tak letos již po osmé zněla Uhelnou hudba rozličných žá-
nrů v rámci festivalu Uhelňácký Mlž. Prvnímu sousedskému setkání  
v roce 2014 stačila zahrada Petra Slavíka. Zahrály tři kapely a nejmenší 
okrajová část Hrádku nad Nisou potvrdila, že na to prostě má. Tenkrát 
dokonce zcela ve vlastní režii. 

Rok na to se už u Slavíků na improvizovaném pódiu vystřídalo pět 
účinkujících a na nezájem si Mlž rozhodně nemohl stěžovat. Krásné 
místo, kde festival začínal, však musel opustit. Začínal se tu stavět 
dům.  

Zájem o letní regionální setkání rostl s každým následujícím létem 
až do roku 2019. Pořadatelé z Osadního výboru Uhelná získali silného 
spojence. Město Hrádek nad Nisou začalo akci podporovat pravi-
delně, ať již přímo ze svého rozpočtu, přes Bránu Trojzemí nebo Fond 
rozvoje Václavic a Uhelné. Z minifestiválku se stala událost, která 
pevně zakotvila v městském kulturním kalendáři. 

Rok 2020 začal v nejistotě. Louka za vodárnou, kam se Mlž na čtyři 
roky přestěhoval, najednou nebyla k mání, a aby toho nebylo málo, 
přišel covid. Akce se vrátila ke svým kořenům. Téměř bez propagace 
nakonec přece jen proběhla. Zakotvila uprostřed vesnice před krásně 
opravenou kapličkou. Komorní háv jí slušel a o budoucnosti bylo rá-
zem, ač trochu náhodou, rozhodnuto. 

Obnovená náves s kaplí vtiskla konceptu Mlže nejlepší možnou po-
dobu. Hosté mohou přijít, setkat se s přáteli, pít a hodovat a při tom 
poslouchat hudbu, která se hraje v našem regionu. Mlž v názvu je 
slovní hříčkou odkazující na multižánrovou pestrost při výběru inter-
pretů. Letošní rok nebyl výjimkou. Od odpoledního country a folku jsme 
přes blues a rock pomalu dospěli až ke směsici punku a rock’ n’ rollu  
v závěru. Kdo chtěl, mohl tančit nebo vyrazit na procházku do okolí. 

V noci pak ještě dlouho ozvěna odnášela naše békání s kytarou, které 
nejbližší sousedé velkoryse tolerovali až do kuropění.  

 
Uhelňácký Mlž 2021 
Účinkovali: Trajekt, Přízeň, Větrno, Stand Up a Orloi. 

Pořádá Osadní výbor Uhelná za podpory Města Hrádek nad Nisou, 
FRVÚ, Brány Trojzemí, Retro Bufetu v Novém Boru a SMA, s. r. o., 
Česká Kamenice. Hlavní pořadatel: Petr Pleskač.  

Roman Sedláček

Svatojakubská pouť ve Václavicích přinesla v letošním roce bohatý pro-
gram na různých místech Václavic, okrajové části Hrádku nad Nisou. 
Začala Mší Svatou na zdejším hřbitově v místech, kde stával katolický 
kostel stržený za komunistické éry. Návštěvníci tu měli mimo jiné 
jednu z posledních možností prohlídky křížové cesty okolo základů 
hřbitova. Její stély se po všech peripetiích vrací na hrad Grabštejn, je-
jich původní místo určení.  

Světskými radovánkami pouť pokračovala na Wohlmannově statku. 

Téma pouti však dál prostupovalo celým dnem. Putovalo se v pohád-
kách Divadla Marka Sýkory, v povídání s Tomášem Gavlasem, na foto -
grafiích Karla Šimona. Na pouť za poznáním jste se mohli vydat po svých 
prostřednictvím sedmi zastávek cestou kolem studánky k Wohlmannovu 
kříži. Děti se vydávaly za dobrodružstvím v koňských sedlech a všichni 
potom za smíchem a dobrou náladou žižkovskými uličkami v písničkách 
skupiny Šlapeto. A komu to nebylo málo, čekala ho cesta do hospody  
U Slunce a noční jízda se skupinou Trajekt.                       Roman Sedláček

Ohlédnutí za Svatojakubskou poutí 
ve Václavicích

Uhelňácký Mlž zakotvil u kapličky
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Koncert v Senior Parku 
 

Jedním ze zařízení v Hrádku nad Nisou, které má pomoci seniorům 
nebo handicapovaným osobám řešit otázky bydlení, je Senior Park  
v městské části Donín. Nabízí bezbariérové bydlení, společné prostory 
i základní služby. Stará se i o aktivity ve volném čase svých klientů. 

V úterý bylo na programu vystoupení muzikálové zpěvačky Magdy 
Malé. Ta své účinkování na poslední chvíli z důvodu nemoci odvolala. 
Pro vedení hrádeckého Senior Parku to znamenalo hodně horkých chvi-
lek, na koncert mířili i obyvatelé stejných zařízení z Luštěnic a Kunic. 

Setkání nakonec zachránili regionální interpreti. Pro seniory ze 
všech tří domovů zpívala nejprve Luisa Jírová a po ní skupina Trajekt. 
Ani tak koncert nepostrádal dramatické momenty. Hned na začátku 
druhé části programu se přihnala bouřka s vydatným deštěm. Sku-
pina Trajekt tak mimo šlapajících westernových hitů předvedla i po-
hotovou pohybovou choreografii s jediným cílem, zachránit vznášející 
se stan nad pódiem. 

Svou příležitost si přes to všechno nenechali ujít ani hudebníci, ani 
diváci. Trajekt nakonec většinu svého vystoupení odehrál improvizo-
vaně z krytého průjezdu, celkové náladě to ale nevadilo. Atriem zněla 
hudba, z grilu vonělo výborné jídlo a staré country písničky zpívali 
nejenom členové skupiny.               Roman Sedláček

Úterní podvečer před začátkem koncertu Milli Janatkové prozářily sice 
sluneční paprsky deroucí se z nízkých mraků, ale na piknik v zahradě 
Schubertovy vily bylo přece jen už trochu zima. 

Proto se pořadatelé na poslední chvíli rozhodli vystoupení přesu-
nout do vnitřních prostor velkoryse opraveného architektonického 
skvostu našeho města. Drobná blondýnka v nápadně pestrých šatech 
se tak ocitla v poněkud improvizovaném sále tak tak pokrývajícím zá-
jem diváků. Vlastně tu nebylo k hnutí a Milli zpívala z druhé místnosti 
přes velké otevřené dveře. 

U jedné z písní pozorně naslouchajícímu publiku prozradila, že  
se jednalo o premiéru před diváky. A nebyla to jediná premiéra tohoto 
večera. Uvnitř opravené vily se hudební vystoupení odehrálo také  
poprvé. 

Milli Janatková se v Hrádku nad Nisou prezentovala jako zpěvačka, 
šíře jejích dovedností tím zdaleka nekončí: „Zpěvačka, multiinstru-
mentalistka, skladatelka, výtvarnice a lektorka propojující žánry a umě-
lecké obory,“ píše se na jejím webu. 

Přibližně půl druhé hodiny trvající setkání bylo podle atmosféry 
vládnoucí v sále příjemné jak pro diváky, tak interpretku. Došlo i na 

společné zpívání. Milli svojí tvorbou na domácí scéně těší duše pos-
luchačů, zatímco za velkou louží sbírá prestižní ocenění. Divákům  
v Schubertově vile připravila příjemný večer.                 Roman Sedláček

Milli Janatková – první koncert  
v Schubertově vile
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Občanům, kteří v měsíci červenci roku 2021 
oslavili významné životní jubileum, srdečně blahopřejeme. 
 

70 let   Dagmar Erlebachová, Josef Jarý 
80 let   Jiří Váňa, Anna Sittová 
81 let   Margita Robová, Jaroslava Jiranková 
82 let   Werner Strobach, Jaroslav Burian 
83 let   Anna Urbánková 
84 let   Eva Špísová 
86 let   Irena Baumová, Marie Paříková 
87 let   Marie Slováková 
89 let   Arthur Maryška 
91 let   Anna Martincová 
 

Občanům, kteří v měsíci srpnu roku 2021 
oslavili významné životní jubileum, srdečně blahopřejeme. 

 
70 let   Eva Faltusová, Zdeněk Čermák 
80 let   Ludmila Švárová, Jaroslava Jurásková 
81 let   Božena Vaverková, Lubovít Kokoš,  
            Erich Brigant, Jaroslava Válková 
82 let   Jiří Tejchmann, Vladislav Veselý,  
            Günter Strobach, Zdeněk Křivý 
83 let   Jiřina Stehlíková, Peter Mayer 
86 let   Marie Vagenknechtová, Drahoslava Majerová 
88 let   Josef Klesal 
89 let   Jaroslava Etrychová 
90 let   Josef Vaverka, Liduška Dušková 
92 let   Ludmila Hofmanová, Anna Nýdrlová 
 

Monika Korbelářová,  
matrikářka

Životní jubilea
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EDUCA WEEK pomůže s výběrem školy  
i zaměstnání

Tip na výlet
V září i v počátku října je ještě dost dní, kdy si můžeme užívat sluníčka, 
ale už není velké vedro. Ne nadarmo je babí léto jednou z nejoblíbe-
nějších částí roku. Pro tip na výlet jsem proto vybrala místo s pohnutou 
historií, kde si dnes užijeme především nádhernou přírodu. 
 
Geopark Ralsko 
Národní geopark Ralsko se nachází v prostoru bývalého vojenského 
výcvikového prostoru a má rozlohu 294 kilometrů čtverečných. Histo-
rický ráz kulturní krajiny narušil pobyt tří armád v průběhu 20. století, 
německé, československé lidové a sovětské. V důsledku toho byla vět-
šina civilního obyvatelstva z prostoru zcela odsunuta, přes 20 osad 
úplně zaniklo, budovy včetně kostelů byly využívány jako cvičné cíle, 
vyrostlo mnoho staveb sloužících vojenským účelům, mimo jiné i od-
paliště raket s jadernou hlavicí. Území se zcela uzavřelo okolnímu 
světu. Po odchodu vojáků v roce 1991 začala probíhat sanace zdevas-
tovaných částí krajiny od munice, chemických látek a nepotřebných 
budov. Dřívější osídlení však už obnovit nelze. Mnoho míst si příroda 
vzala zpět, a tak je dnes Geopark Ralsko jedinečným zeleným ostro-
vem s unikátními přírodními hodnotami. V roce 2016 se díky tomu 
stal sedmým národním geoparkem České Republiky. 

Nedotčenost krajiny je velice unikátní a nabízí mnoho přírodních, 
ale i kulturních jedinečností. Výjimečná je i příznivost reliéfu, který  
vybízí k návštěvě handicapované, nejen vozíčkáře, ale i rodiny s dětmi 
a kočárky, případně seniory. Nejvýznamnějšími přírodními památ-
kami jsou Vranovské skály s Juliinou vyhlídkou, Skalní divadlo s mo-
numentální Skalní branou, vrch Stohánek se zbytky hradu, Široký  
kámen s hnízdištěm výra velkého, Malý a Velký Jelení vrch, Rašeliniště 
Černého rybníka s vodní plochou s lekníny bílými. Součástí oblasti 
geoparku Ralsko jsou přírodní rezervace Břehyně–Pecopala a Hrad-
čanské rybníky s rašeliništi. 

Na své si přijdou i vyznavači dobrodružství a historie. Vydat se mo-
hou na putování po stopách zaniklých obcí. Přes 700 let tady bylo  
trvalé osídlení. Lidé zde hospodařili, bavili se, měli své slavnosti  

a tradice, v Olšině se například pravidelně konala Cikánská svatba, na  
Zourovském mlýně závody ve střelbě, v Křídě se na posvícení pekly 
tzv. kecané koláče. Geopark Ralsko vydává průvodce, jehož součástí 
jsou také dobové nákresy obcí, staré fotografie a přehledná mapa. 
Unikátní fotografie současného stavu spolu s dobovými nákresy obcí 
pak napomáhají určit místo, kde se nachází. Každý si sám může porov -
nat, jak vesnice vypadala dříve a jak vypadá dnes.                            -vb-

Ve dnech 11.–17. října 2021 proběhne největší veletrh vzdělávání  
a pracovních příležitostí v Libereckém kraji EDUCA WEEK. Letos po-
prvé se EDUCA WEEK stane součástí celého kraje s širokou nabídkou 
pro všechny věkové kategorie. Vyberte si program v rámci EDUCA 
EXPO, EDUCA KIDS, EDUCA ONLINE či EDUCA VISIT – každý u nás 
najde inspiraci a novinky z oblasti vzdělávání a pracovních příležitostí.  

 
Hledáte tu pravou školu nebo práci?  
EDUCA WEEK nabídne všem věkovým skupinám zajímavé studijní  
a pracovní příležitosti i volnočasové aktivity, a to včetně tradičního  
veletrhu EDUCA EXPO, který se uskuteční 14.–16. října 2021 v liberec -
ké Home Credit Areně. Ať už máte doma deváťáka a hledáte odpovědi, 
kde pokračovat ve studiu, nebo chcete najít tu správnou pracovní na-
bídku, EDUCA EXPO je pro vás tím pravým místem. I letos se představí 
více jak 50 vystavovatelů z oblasti vzdělávání a mnoho dalších s pra-
covními příležitostmi a praxemi v Libereckém kraji. Během 3 dnů se 
tak můžete setkat s většími i menšími zaměstnavateli nejen z Liberec-
kého kraje. EDUCA EXPO je tradičně pro všechny zájemce zdarma. 

 
Myslíme i na předškoláky a školáky 
Velkou novinkou letošního EDUCA WEEKu je doprovodný program 

EDUCA KIDS. S partnery akce jsme si pro vás připravili speciální před-
nášky, workshopy, slevy na vstupném a další doprovodné aktivity pro 
děti již od 5 let. V tomto týdnu tak můžete mimo jiné navštívit ZOO 
Liberec, blíže poznat libereckou Technickou univerzitu, ale také získat 
svůj první čtenářský průkaz do Krajské vědecké knihovny v Liberci  
a mnoho dalšího. Výhody programu a zvýhodněné vstupy mohou 
uplatnit jen předem registrovaní účastníci na www.educaliberec.cz.  

 
Nejen po celou dobu EDUCA WEEKu, ale až do konce února 2022 se 
také bude konat EDUCA Online, která vám přinese aktuální informace 
týkající se studia, vzdělání a přijímacích zkoušek, ale i pracovních pří-
ležitostí a projektů, které má v nabídce úřad práce či EURES. Pro žáky 
posledních ročníků základních škol jsme také připravili unikátní kon-
cept EDUCA VISIT, kdy se žáci mohou přímo podívat do vybraných 
společností v Libereckém kraji a udělat si tak představu o pracovním 
provozu. 

Kompletní informace naleznete na www.educaliberec.cz

Nabízím hlídání dětí ve všední dny i o víkendech. 
Vše je na osobní domluvě.  

Eva – Kontakt: 777 511 054

Pneuservis 
Hledáme do našeho pneuservisu šikovného a manuálně zručného  
pomocníka. Sídlo v Hrádku nad Nisou, práce brigádně, dle domluvy. 

Kontakt: Jiří Bistiak, tel. 777 788 182
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PRONÁJEM  
ZAVEDENÉ RESTAURACE  
V LUKRATIVNÍ LOKALITĚ 
Ve velmi žádané turistické lokalitě v Hrádku nad Nisou je  

k pronajmutí restaurace Nostalgie.  

Její poloha je u cyklostezky a pěšího přechodu do Německa, 
nedaleko Kristýny. Restaurace je plně vybavená a navštěvovaná 

převážně německou klientelou. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Interiér restaurace pro cca 60 osob je laděný do nostalgického 
stylu. K restauraci patří zahradní terasa pro cca 30 osob. 

 
Pro bližší informace volejte na tel. číslo 777 121 198, 

nebo pište na e-mail: melodes@centrum.cz. 
 Virtuální prohlídka: 

https://www.prohlidka-virtualne.cz/reference

 
 

Čerpací stanice 7 Station  
v Hrádku nad Nisou hledá  

 

 

pracovníka na pozici  
obsluhy čerpací stanice 

 a směnárny.  
 
 

V případě zájmu nás kontaktujte 

 na telefonním čísle  

733 691 191 

nebo e-mailu: vorasickag@seznam.cz

1414 inzerce

Vydává Město Hrádek nad Nisou
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